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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A magyarok vérplazmájából befolyó összegnek 
mekkora része jut az Emírségekbe? " 

Tisztelt Miniszter úr!

A vérplazma létfontosságú gyógyszeralapanyagként szolgál, mivel szintetikus úton nem állítható 
elő. Életmentő gyógyszerek készülnek belőle, többek között immunhiányos betegek, égési 
sérülések, transzplantáció, vérzékenység, autoimmun betegségek kezelésében használhatóak.

Magyarországon több mint 4000 embernek van szüksége nap mint nap életmentő vérplazma-alapú 
gyógyszerekre. 2020-ban a Covid-19 miatti korlátozások következtében a plazmaadók száma 
érezhetően visszaesett, azóta ez szerencsére ismét növekedést mutat.

A vérplazma hiány nagy probléma, hiszen életmentő, mással nem helyettesíthető gyógyszerek 
készülnek belőle. A plazma-feldolgozása és a terápia között eltelik néhány hónap, ezért az 
ellátásban előreláthatóan 6-12 hónapon belül fennakadás lehet.

A vérplazma útja a „levételtől a felhasználásig” kacifántos, mivel a véradással ellentétben a 
vérplazma hatalmas üzlet, a pénz nagy része donorok helyett begyűjtő cégeknél csapódik le, 
amelyek külföldre értékesítik a magyarok által adott vérplazmát, így sem a vérplazma nagy része, 
sem profit nem marad a határokon belül, hanem az feltehetően Emírségek offshore-homályába vész.

A Plasma Expert Kft. leányvállalatai az ország különböző pontjain működő centrumokban (Ajkán, 
Békéscsabán, Kecskeméten, Salgótarjánban, Szolnokon, Tatabányán és Veszprémben) gyűjti a 
vérplazmát, tőlük folynak be a százmilliók.

A Plasma Expert Kft. értékesítésének nettó árbevétele tavaly megközelítette a 6 milliárd forintot, a 
plazmagyártásból 1,7 milliárd folyt be.

Tisztelt Miniszter Úr! Tekintettel arra, hogy a vérplazma hiány nagy probléma, felmerül a kérdés, 



 
hogy a magyarok által adott vérplazma mekkora része marad itthon, és a profit miatt mekkora része 
jut az arab emírségekbe?

Köszönöm válaszát! 
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